

366 (XII). Reconsideration of Council resolution 214 C (VIII) on international non-governmental organizations having members in Spain

Resolution of 21 March 1951⁶⁸

The Economic and Social Council,

Having taken note of General Assembly resolution 386 (V) adopted on 4 November 1950, concerning relations of Member States and specialized agencies with Spain,

Considering that the relationships of international non-governmental organizations with the Council under Article 71 of the Charter are technical and largely non-political in character,

Decides:

1. To revoke the decision that certain international non-governmental organizations which have legally constituted branches in Spain should be excluded from relationship under Article 71 of the Charter;

2. To repeal resolution 214 C (VIII) concerning international non-governmental organizations having members in Spain.

Other decisions taken by the Council at its twelfth session

Other decisions taken by the Council at its twelfth session are noted below:

ELECTION OF OFFICERS OF THE COUNCIL FOR 1951

At its 437th meeting, on 20 February 1951, the Council elected Mr. Hernán Santa Cruz (Chile) President, and Sir Ramaswami Mudaliar (India) and Mr. Jiri Nosek (Czechoslovakia) First and Second Vice-Presidents respectively, for 1951.

INVITATION TO THE SECRETARY-GENERAL OF THE LEAGUE OF ARAB STATES AND TO THE SECRETARY-GENERAL OF THE ORGANIZATION OF AMERICAN STATES TO ATTEND THE TWELFTH SESSION OF THE COUNCIL

At its 460th meeting, on 7 March 1951, the Council decided to invite the Secretary-General of the League of Arab States and the Secretary-General of the Organization of American States to attend the twelfth session as observers.

CONFIRMATION OF MEMBERS OF FUNCTIONAL COMMISSIONS OF THE COUNCIL

At its 460th and 479th meetings on 7 and 21 March 1951 respectively, the Council confirmed the names of new members of the functional commissions who filled vacancies in the period between the eleventh and twelfth sessions of the Council.⁶⁹ It also confirmed the names of new members nominated or re-nominated as a result of the renewal of one third of the members of the functional commissions on 12 August 1950⁷⁰ and of the Council's decisions⁷¹ of 12 July and 12 August 1950 to increase the membership of the Statistical Commission and of the Economic, Employment and Develop-

⁶⁸ See 479th meeting of the Council.

⁶⁹ See documents E/1905, E/1905/Add.1, E/1905/Add.2 and E/1905/Add.3.

⁷⁰ See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Eleventh Session, Supplement No.1*, page 86.

⁷¹ *Ibid.*

366 (XII). Revision de la résolution 214 C (VIII) du Conseil, relative aux organisations internationales non gouvernementales qui ont des membres en Espagne

Résolution du 21 mars 1951⁶⁸

Le Conseil économique et social,

Ayant pris acte de la résolution 386 (V) de l'Assemblée générale adoptée le 4 novembre 1950 et concernant les relations des Etats Membres et des institutions spécialisées avec l'Espagne,

Considérant que les relations, prévues à l'Article 71 de la Charte, entre les organisations internationales non gouvernementales et le Conseil ont un caractère technique et, en grande partie, non politique,

Décide:

1. De révoquer la décision qui exclut des relations prévues à l'Article 71 de la Charte certaines organisations internationales non gouvernementales qui ont en Espagne des bureaux légalement constitués;

2. D'abroger la résolution 214 C (VIII) relative aux organisations internationales non gouvernementales qui ont des membres en Espagne.

Autres décisions prises par le Conseil à sa douzième session

On trouvera ci-dessous les autres décisions prises par le Conseil à sa douzième session:

ELECTION DU BUREAU DU CONSEIL POUR 1951

A sa 437ème séance, tenue le 20 février 1951, le Conseil a élu M. Hernán Santa Cruz (Chili) Président, Sir Ramaswami Mudaliar (Inde) et M. Jiri Nosek (Tchécoslovaquie) respectivement premier et second Vice-Président pour l'année 1951.

INVITATION AU SECRÉTAIRE GÉNÉRAL DE LA LIGUE DES ETATS ARABES ET AU SECRÉTAIRE GÉNÉRAL DE L'ORGANISATION DES ETATS AMÉRICAINS À ASSISTER À LA DOUZIÈME SESSION DU CONSEIL

A sa 460ème séance, tenue le 7 mars 1951, le Conseil a décidé d'inviter le Secrétaire général de la Ligue des Etats arabes et le Secrétaire général de l'Organisation des Etats américains à assister à la douzième session du Conseil.

CONFIRMATION DE LA NOMINATION DE MEMBRES DE COMMISSIONS TECHNIQUES DU CONSEIL

A ses 460ème et 479ème séances, tenues respectivement les 7 et 21 mars 1951, le Conseil a confirmé la nomination de nouveaux membres de commissions techniques qui ont occupé des sièges devenus vacants entre la onzième et la douzième session du Conseil⁶⁹. Il a également confirmé la nomination de nouveaux membres proposée pour la première fois ou proposée à nouveau à la suite du renouvellement du tiers des membres des commissions techniques le 12 août 1950⁷⁰ et des décisions prises par le Conseil le 12 juillet et le 12 août 1950⁷¹ de porter à quinze et à dix-huit respectivement

⁶⁸ Voir la 479ème séance du Conseil.

⁶⁹ Voir les documents E/1905, E/1905/Add.1, E/1905/Add.2 et E/1905/Add.3.

⁷⁰ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Cinquième année, Onzième session, Supplément No. 1, Résolutions*, page 86.

⁷¹ *Ibid.*